
 

Acta de la Junta extraordinària de Facultat del 15 de novembre de 2016 

Assistents: Irene Aguilar, Miquel Blanes, Montse Bonet, Pierre Caufapé, Eduard Cecilia, Aniol Costa, 

Mercè Díez, Trini Exposito, Maria Isabel Fernández, Emilio Fernández, Carme Ferré, Marc Freixenet, 

Maria Antònia Galceran, Elisabet Garcia, Glòria Garcia, Santiago Giraldo, Sílvia Gómez, Mònica 

Gonzàlez, Maria Gutierrez, Amparo Huertas, Charo Lacalle, Patricia Lázaro, Júlia Llobet, Carles 

Llorens, Maria Jesús Machuca, Enric Marín, Jaume Martín, Francisco Martín, Èric Martínez, Maria 

Masalles, Norminanda Montoya, Mariona Motjer, David Paloma, Juan José Perona, Aina Piera, 

Joaquim Puig, Natividad Ramajo, Santiago Ramentol, Maria José Recoder, José Rodríguez, Helena 

Rodríguez, Núria Saura, Mercè Terés, José Luis Terrón, Joan Manel Tresserras, Teresa Velázquez, 

Ernest Verdura, Antoni Vidal, Mercè Yañez, Carla Ymbern. 

Excusen la seva assistència: Elena Añaños, Antoni Blanché, Daniel Delgado, Matilde Delgado, Josep 

Maria Figueres, Montse LLinés, Nicolas Lorite, Josep Maria Martí. 

Convidats: Anna Maria Bosch 

Presentació i debat de l’Informe d’Escenaris elaborat per l’Equip de Deganat sobre la revisió dels 

Plans d’Estudis (document) 

La  Junta  comença  donant  la  benvinguda  als  nous membres  de  la  Junta  pertanyents  al  sector  C 

(estudiants). Tot seguit es presenta  l’informe de  la degana sobre el document d’escenaris per a  la 

revisió dels plans d’estudis. Explica que l’informe és el compliment del mandat de la Junta del 15 de 

juny de 2016 on es planteja diverses possibilitats de reforma dels plans d’estudis del centre. Detalla 

com la primera versió d’aquest informe va ser presentada als diferents estaments de la facultat, amb 

l’objectiu de rebre les seves apreciacions. Les dates de les reunions van ser: 

- Reunió amb directors dels departaments: 12 de setembre 

- Reunió amb coordinadors dels graus: 19 de setembre 

- Reunió amb els membres del PAS a la Junta: 19 setembre 

- Reunió amb els estudiants membres de la Junta: 22 de setembre 

- Reunió amb els membres del PDI a la Junta: 26 de setembre 

- Reunió amb tot el PAS i PDI de la Facultat: 28 de setembre  

- El 21 d’octubre es va fer una altra reunió amb representants de l’Assemblea de la Facultat a 

petició d’ells. 

Es va donar de temps fins el 10 d’octubre ‐ ampliat després fins al 26 d’octubre‐, per a rebre altres 

propostes  d’escenaris, modificacions,  idees  noves,  etc.,  i  incorporar‐ho  a  la  versió  definitiva  del 

document.  Durant  aquest  període  de  temps,  els  quatre  departaments  propis  de  la  Facultat  van 

organitzar reunions del seu respectiu professorat per debatre el document, i també es van reunir els 

diferents sectors d’estudiants representats a Junta, el PAS  i el PDI  interfacultatiu. Els estudiants de 

l’Assemblea en van convocar una oberta a tots els estudiants del centre el 26 d’octubre de 2016. 
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Durant  aquest  període  de  temps  es  van  rebre  comentaris  escrits  i/o  per  mitjà  d’entrevistes 

personals, de diverses persones del centre: directors dels departaments, docents a títol  individual, 

membres del PAS i estudiants de l’Assemblea. 

El fet que s’allargués el termini fou motivat pel canvi de data de  la Junta de Facultat que havia de 

debatre el document  i votar una de  les propostes d’escenaris, que va passar del 25 d’octubre al 15 

de  novembre.  El  canvi  de  data  fou motivat  per  un  suggeriment  del  Rectorat,  explica  la  degana. 

Efectivament, el 6 d’octubre es va presentar  la primera versió de  l’Informe d’Escenaris al Dr. Josep 

Ros,  vicerector  de  Programació  Acadèmica  i  Qualitat,  i  a  la  Dra.  Maria  Valdés,  Delegada  de 

Programació Acadèmica i Qualitat. En aquesta reunió es va comentar que el Ministerio de Educación, 

Cultura y Deporte havia de publicar, en un termini de 15 dies, una Orden Ministerial que regularia 

l’estructura dels títols de Grau de 240 ECTS  i 180 ECTS.   El que  indiqués aquesta Ordre Ministerial 

podria invalidar alguns dels escenaris previstos al document, com el 3B i el 3C, per exemple. 

El 24 d’octubre es va  rebre un mail signat pels vicerectors de Programació Acadèmica  i Qualitat,  i 

d’Alumnat i Ocupabilitat en que anunciaven la redacció d’un document per debatre al campus sobre 

l’arquitectura de titulacions de la UAB. S’adjuntava el procés de debat i es demanava als centres que 

ja  havien  iniciat  aquest  procés  que  esperessin  a  prendre  decisions,  per  a  treballar  de  forma 

coordinada. 

Aquesta comunicació va suposar un canvi en el desenvolupament de  la Junta Extraordinària d’avui: 

s’hi presenta  la versió definitiva de  l’Informe d’Escenaris elaborat per  l’Equip de Deganat,  ‐enviat a 

tots els membres de la Junta el 2 de novembre‐, però no s’ha de votar cap de les opcions, tal i com 

s’havia previst de fer al cronograma d’actuació aprovat a la Junta del mes de juny. 

Seguidament s’obre un torn de paraules.  

La Dra. Velázquez defensa seguir treballant en el debat dels escenaris. Demana corregir el nombre 

dels seu grup, “Laboratori de Prospectiva i Recerca en Comunicació, Cultura i Cooperació”, entre els 

SGR  de  la  Facultat  als  annexos  del  document  i  que  s'inclogui  el  seu  Observatori,  “Observatorio 

Mediterráneo de la Comunicación (OMEC)” en el llistat corresponent dels annexos. 

El Dr. Terrón manifesta la preocupació respecte a la correcte imbricació del procés de reforma dels 

plans d’estudis de la Facultat amb el marcat pel Rectorat. També manifesta la seva inquietud per la 

manca de definició del document del rectorat. Conclou que hi ha un grapat d'incerteses  i demana 

que el Deganat reclami al rectorat unes línies polítiques clares.  

La degana  respon explicant com el  rectorat ha estat  informat del procés començant per  la pròpia 

rectora en una  visita que  va  fer  al  centre el 28 de  juliol,  i explica  alguns dels eixos de debat del 

document  sobre  l'arquitectura  de  les  titulacions  presentat  des  del  Vicerectorat  de  Programació 

Acadèmica i de Qualitat i pel Vicerectorat d’Alumnat i d’Ocupabilitat.  

El Dr. Marín argumenta que  la proposta de  la  facultat ha d’incidir en el debat general de  la UAB. 

Defensa continuar avançant en el procés mantenint un diàleg constant amb el rectorat. Respecte al 

contingut de les propostes de l’informe creu fonamental que el preu públic dels 4 anys de formació. 

Conclou que cal discutir internament dos aspectes: el catàleg de titulacions de la Facultat i fer ja una 

revisió dels estudis actuals perquè ara es pot fer molt més fàcils que abans.  
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María Masalles manifesta que en el procés del rectorat ara els estudiants tenen veu. Critica que el 

document  del Deganat  té  una  orientació mercantilista. Defensa  una  universitat  amb  consciència 

crítica a  les aules  i amb qualitat  i conclou preguntant al Deganat ¿quins  interessos hi ha darrera de 

cada escenari i del document?  

Aniol Costa defensa no aturar el debat, però adverteix que aquesta Junta podria ser no productiva 

donades les incerteses actuals.  

María Gutiérrez defensa portar una proposta ferma al rectorat des de la Facultat. Manifesta també 

la preocupació pels recursos docents.  

Montse Bonet  advoca per  seguir  treballant  en  general  i  en  concret  en  els perfils que  volem pels 

nostres estudiants. També demana als estudiants que  tinguin en compte que cal conjuminar  les a 

vegades  divergents  demandes  dels  estudiants:  uns  volen  reflexió  crítica  i  altres  més  formació 

tecnològica, mentre que la majoria demanen una bona inserció laboral.  

Mercè Terès diu que els preocupa que s’hagin inclòs els graus de 3 anys plantejats en l’escenari 2c. 

Fa preguntes  concretes  sobre  aquest  escenari  i pregunta perquè  s’han  inclòs  a  la darrera  versió, 

perquè  creu  que  tenir  graus  de  quatre  anys  i  de  tres  a  la  mateixa  facultat  pot  suposar  tenir 

estudiants de categories diferents.  

La degana respon a  les qüestions plantejades. Coincideix en què el més  important és el catàleg de 

títols  i considera que els actuals estan antiquats. Contesta a  la Mercè Terès que els escenaris nous 

són propostes perquè s'han suggerit des de col∙lectius o persones de la Facultat. Explica que l'ordre 

ministerial marcarà molt el què es pot fer en 180 i 240 crèdits, per tant, l'arquitectura no ha de ser 

l'eix del debat. Defensa  la  continuïtat del debat per avançar. Respecte als  interessos darrera dels 

escenaris  plantejada  per  la  María  Masalles,  argumenta  que  no  n'hi  ha  cap,  s'ha  respectat 

escrupolosament el determinat per la pròpia Junta de Facultat al mes de juny per unanimitat.     

S’obre un nou torn de paraules.  

El  Dr. Marín  defensa  identificar  les  demandes  i  necessitats  socials  perquè  som  una  universitat 

pública, pagada per diners públics. Les necessitats del mercat no són necessitats socials. N’hi ha més 

i coincideix amb  la María Masalles que  la universitat no ha de ser una escola professional acrítica. 

Per això, cal revisar els plans d'estudis en aquesta línia i toca defensar aquest espai.   

La Dra. Maribel Fernández demana discutir sobre el catàleg de titulacions i no sobre l'arquitectura.  

Elena Rodríguez. Demana dos representants d'estudiants a les futures Comissions i no un com diu el 

Reglament.  

Montse Bonet defensa avançar en la discussió.  

La Dra. Núria  Saura  felicita  al Deganat per  la  feina  feta  i deslliga  la proposta del Deganat de  les 

demandes del mercat.  

El Dr. Santiago Ramentol demana replantejar‐se a fons els ensenyaments de la Facultat. 

La degana agraeix  totes  les  intervencions  i assumeix que a  la  Junta hi ha consens per continuar el 

procés de discussió de  la revisió dels plans d’estudis. Caldrà, però, tenir en compte  les  instruccions 
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que doni l’Equip de Govern de la UAB i el debat sobre el document de discussió enviat recentment 

pel Rectorat. En aquest sentit demanarà aclariments sobre com afecta el procés general a la tasca de 

reforma particular de les Facultats.  

La  degana  proposa  que  aquesta  continuïtat  de  la  discussió  dins  la  facultat  es  dugui  a  terme 

mitjançant una Comissió específica, –seguint  l’article 19 del Reglament de  la Facultat que permet 

crear comissions d’Estudi, Anàlisi i Proposta–. L’objectiu de la qual serà presentar una proposta dels 

perfils i títols de grau i màster de la Facultat. S’informa que la composició de la Comissió, així com els 

objectius, encàrrec i terminis de treball serà presentada a votació per a la propera Junta de Facultat 

a celebrar al 12 de desembre 2016. 

 

Bellaterra, 15 de novembre de 2016 

Carles Llorens Maluquer ‐ Secretari de la Junta de Facultat 


